
Verslag van de regioraad d.d. 16 mei 2023 

Aanwezige groepen:  
Scouting Blauwe Jungle, De Watergeuzen, Doormangroep, Scouting Gouden Cirkel, Kaninefa-
tengroep, Mr Bakker, Prinses Margriet, Ridder Boudewijngroep, Ridder v.d. Maelstede,   
SBN Doormangroep, Scheldezwervers, Scoutingroep Delta, Scouting de Valkeniers, Scouting 
EOS/St. Hubertus, Scouting Heenetrecht, Scouting Oostburg, St. Anthonius, Scouting ’t Jagertje 
Hulst, Waterscouting Paul Kruger, Zandkreekgroep 
 
Regiobestuursleden: Mark Rosel, Paul van der Meer, Erwin van den Broek, Vivian Baetens, 
Lennard Loomans, Jeroen Appel  
 
Admiraliteit: André Franssen en Hannie Scheele 
 
Groepsloos: Karin Mijnders, Henk de Keijzer, Wouter en Elna Dert. 
 
Afwezig met kennisgeving: Hertog van Beijeren/Gosaha 
Afwezig zonder kennisgeving: Baden-Powell, Berdenis van Berlekomgroep, Canisius-
groep, Golfbrekers, Grevelingengroep, Karel Doorman, Kazan de Wolfgroep, Scouting de 
Vier Ambachten, Scouting Lodewijkgroep, Scouting Lutemgroep, St. Paulustroep, Voortrap-
persgroep, Wewekabo groep. 
 
1. Presentatie door gastgroep Ridder v.d. Maelstede 

Kristie Huijskens heet ons welkom in het clubgebouw van de Ridder v.d. Maelstede. Zij ver-
telt ons over de groep. De groep bestaat sinds 1935. De groep is afgesplitst van de Hertog 
van Beijeren/Gosaha. Sinds 1995 hebben ze hun clubgebouw op de huidige locatie. Momen-
teel hebben ze 170 leden waarvan 140 jeugdleden ca. 30 vrijwilligers. Ze hebben een 
groepsbestuur en een stichtingsbestuur. De groep heeft veel jongeren, die later vrijwilliger 
kunnen worden. Dit is cruciaal voor een groep, hierdoor heb je voldoende doorstroom.  
Elna reikt het schildje uit wat aan gastgroepen wordt gegeven als dank voor de gastvrijheid. 
 

2. Opening, quorum, mededelingen, vaststellen verslag vorige regioraad. 
Mark opent de vergadering en heet iedereen welkom. Hij bedankt de Ridder v.d. Maelstede-
groep voor de gastvrijheid. Er zijn 20 groepen vertegenwoordigd (fysiek + digitaal). Daarmee 
is het quorum gehaald. De voorzitter concludeert dat er deze regioraad per groep gestemd 
kan worden op de borgstelling (de vorige regioraad hadden we geen quorum waardoor dit 
besluit is doorgeschoven naar deze regioraad). Er zal deze regioraad ook gestemd worden 
op de herverkiezing van Paul van der Meer, als penningmeester van het regiobestuur. 
Mededelingen: 

• Er zijn geen vragen gekomen op de toegezonden stukken.  

• Mayke is gestopt als secretaris, Er is een vacature voor deze functie. 

• De IBW, Internationale Beoordelingscommissie Waarderingstekens, is op zoek naar ex-
tra vrijwilligers, aanmelden voor deze commissie kan via Mark (voorzitter@scouting-
zeeland.nl).  

• Er is een aangepaste agenda verstuurd en nu is daar nog een kleine wijziging op. We 
gaan het ook hebben over het project regio’s/admiraliteiten. Melle v.d. Heijden van het 
projectteam sluit online aan van 20.30 uur tot 21.00 uur. Dit agendapunt komt na agenda-
punt 4. We beginnen dan met een filmpje van 10 minuten en daarna kunnen er vragen 
gesteld worden aan Melle.  

 
Het verslag van de vorige regioraad (17 november 2022) wordt zonder aanpassingen goedge-
keurd en daarmee vastgesteld. 
 
3. Rondvraag  



Karin Mijnders wil het woord. Zij is de vertrouwenspersoon van Scouting Regio Zeeland. 
Haar zittingstermijn is ten einde. Zij heeft deze functie nu 9 jaar gedaan. Zij is niet meer ver-
kiesbaar en er is dus een vacature voor de functie vertrouwenspersoon. 
Deze functie is voor de regio een hele belangrijke. Onze regio heeft ca.110 regiomedewer-
kers die van de regiovertrouwenspersoon gebruik kunnen maken. Ook begeleidt de vertrou-
wenspersoon van de regio de vertrouwenspersonen van groepen. Als een groep geen ver-
trouwenspersoon heeft, kan de groep ook een beroep doen op de vertrouwenspersoon van 
de regio. Bij interesse voor deze vacature, kan je je melden bij Karin: vertrouwensper-
soon@scoutingzeeland.nl 
Karin blijft overigens wel lid van de beoordelingscommissie van het Scouting Zeeland Fonds 
en neemt dus geen afscheid van de regio. 
Verder zijn er zijn geen vragen voor de rondvraag. 
 

4. a. Financiën. Nieuws en mededelingen 
Paul geeft aan dat er geen vragen of opmerkingen zijn vanuit de groepen over financiële za-
ken. Het loopt zoals het hoort te lopen. Interessant voor de groepen blijft het Scouting 
Zeeland Fonds. Kijk op de website welke mogelijkheden er zijn om geld van de regio te krij-
gen voor bepaalde zaken (bijv. waarderingstekens, groei en kwaliteitsverbetering van de 
groep). 
b. Jaarrekening 2022 Scouting Regio Zeeland 
Paul heeft de jaarrekening opgesteld. Die is meegestuurd met de stukken van deze regio-
raad. 
c. Kascontrole 2022 en vaststellen jaarrekening Scouting Regio Zeeland. 
De kascommissie (Jeroen Rust en Wouter Dert) heeft de jaarrekening gecontroleerd en 
heeft een positief advies gegeven. Er waren geen vragen van scoutinggroepen over de 
jaarrekening. Bij deze is de jaarrekening 2022 goedgekeurd en vastgesteld. 
 
 

5. Scoutcentrum Zeeland 
a. Protest bij de gemeente Middelburg m.b.t. poldertje, en ander nieuws 
Wouter bedankt nogmaals voor de support. Er waren ca. 150 scouts aanwezig. We hebben 
laten zien dat we de kwestie heel belangrijk vonden. Er zijn na de raadsvergadering veel ge-
sprekken geweest. De toon van de ambtenaren was, door ons optreden, op slag veranderd. 
Het waren opbouwende gesprekken. De gemeente Middelburg heeft de pacht voor Het Pol-
dertje na 50 jaar opgezegd, eenzijdig vanuit de gemeente. In plaats van een pachtovereen-
komst is er nu een huurovereenkomst getekend voor 5 jaar. Daarna eventueel te verlengen 
met 3 jaar en daarna eventueel nog 3 jaar. De verlening is afhankelijk van Project Noord. 
Daarna moeten we echt weg. Het Poldertje wordt niet verkocht aan een projectontwikkelaar, 
het is niet voor de buren of boeren. Het gebied wordt een natuurgebied.  
Project Noord is ter compensatie. Een terrein met 80 kampeerplaatsen. 
Er komt een overeenkomst met Staatsbosbeheer voor dit nieuwe terrein. Dit kan nog wel 5-8 
jaar duren. Het Scoutcentrum is nu bezig met een raming van kosten. 
Het Scoutcentrum heeft toestemming van de regioraad nodig voor de pacht van 30 jaar (plus 
eventueel nog 30 jaar) voor het Project Noord.  
Het Scoutcentrum heeft ook toestemming nodig voor het verlaten van Het Poldertje na 50 
jaar en het huurcontract (vermeerderd met 5 jaar, eventueel + 3, en +3) 
De totale pachtkosten voor Project Noord zullen ca. € 2500 per jaar bedragen. 
Iedere groep mag stemmen met handopsteking. Alle groepen stemmen voor. 
Bij deze heeft het bestuur van het Scoutcentrum toestemming voor de pacht van 30 jaar voor 
het Project Noord en heeft ook toestemming voor het verlaten van Het Poldertje. 
Vanaf 1 juni gaat de pacht in. 
Valarie de Witte: Als er 30 jaar gepacht gaat worden, blijven wij dan het Zeeuwse tarief beta-
len? Wouter Dert antwoordt dat het Zeeuwse tarief waarschijnlijk zal blijven.  



Nog een leuk weetje: Het Scoutcentrum heeft € 50.000,00 geleend van de regio. Ter com-
pensatie betalen de Zeeuwse groepen een lager tarief. Het bedrag van deze kortingen heeft 
inmiddels de € 50.000,00 overschreden.  

 
b. Jaarrekening 2022 Scoutcentrum Zeeland 

De jaarrekening is door een kascommissie gecontroleerd. Die was uitgenodigd om bij 
Koos de jaarstukken te controleren. De kascommissie heeft een positief advies gege-
ven. Verder zijn er geen vragen of opmerkingen over de stukken binnengekomen.   
De jaarrekening voor 2022 wordt goedgekeurd. 

c. Benoeming bestuursleden SCZ: 
Alex Kitselaar is herkozen als bestuurslid van het Scoutcentrum Zeeland.  
Hier zijn geen vragen of opmerkingen over ontvangen. Bij deze is er de goedkeuring 
dat Alex lid mag blijven van het bestuur van het SCZ. 
 

6. Nieuws uit de regioteams en admiraliteit  
TRA (team regio ambassadeurs) 
Elna neemt het woord en vertelt dat dit team op zoek is naar nieuwe ambassadeurs en 
vertelt waarom de functie van ambassadeur zo leuk is.  
Voor meer informatie over de vacature kan je contact opnemen met Elna Dert via 
info@scoutingzeeland.nl 
Elna vertelt over de stickers die de groepen krijgen als de ambassadeur is geweest. Het is 
de bedoeling dat iedere groep ieder jaar 1 sticker krijgt om op te plakken. 
TDB (team deskundigheidsbevordering) 
Erwin komt later aan het woord onder het agendapunt over Scouting Academy 2.0. 
TSP (team spel en programma) 
Vivian: Aan de verslagen op Facebook en in de nieuwsbrief kan je zien dat er veel activi-
teiten worden georganiseerd. Vivian is nu tijdelijk TSP-coördinator en zoekt een opvolger.  
Vragen over activiteiten, of heb je interesse om organisator of TSP-coördinator te wor-
den? Stuur een e-mail naar tsp@scoutingzeeland.nl 
Team Bestuurscoaches 
Erwin: dit team kan jouw groep ondersteunen bij bestuursvragen. Er zijn momenteel wei-
nig aanvragen. De bestuurscoaches zijn bereikbaar via bestuurscoaches@scouting-
zeeland.nl 
Team Spelcoaches 
Vivian: Afgelopen periode Power Up Your Game-spel en game Play 2.0 bij verschillende 
groepen gebruikt bij hulpvragen. Als je hulp nodig hebt voor spelideeën of de spelkwaliteit 
van je groep wil verbeteren, neem dan contact op met de spelcoaches (spelcoa-
ches@scoutingzeeland.nl) 
Team Vinden en Binden 
Mark: Dit team kan hulp bieden bij het vinden van vrijwilligers en jeugdleden. Bij veel 
groepen is een tekort aan vrijwilligers een issue. Het is niet zo makkelijk om vrijwilligers te 
vinden, maar er is wel veel aan te doen. Momenteel lopen er bij 2 groepen die om hulp 
gevraagd hebben trajecten. Het team komt zo vaak bij een groep langs als nodig is om 
het probleem op te lossen. Voor vragen en hulp: vindenenbinden@scoutingzeeland.nl 
Team Media 
Jeroen: We bezoeken af en toe activiteiten. We zijn bezig met het samenstellen van 
informatiepakketten voor organisatoren en groepen voor het aantrekken van media en 
pers. Het doet hem goed om te zien dat Scouting best vaak te zien is in de lokale kran-
ten. Mocht je leuke foto’s hebben van activiteiten? Stuur ze naar het Team Media, dan 
slaan zij de foto’s op in hun database. 
De website is nog in wording. De hoofdontwikkelaar heeft momenteel onvoldoende tijd 
om dit af te ronden. Wij zijn op zoek naar iemand met ervaring met WordPress. Er 
komt een vacature online en in de nieuwsbrief. 
Als je iets wil publiceren in onze nieuwsbrief kan je een mailtje sturen naar: nieuws-
brief@scoutingzeeland.nl Voor vragen aan Team Media: media@scoutingzeeland.nl.  
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Team Scouts4Science 
Jim is met zijn team druk bezig om scouts en wetenschap te verbinden. 
Aankomende activiteiten: 
* Hemelvaart WSJ contigentskamp in Ommen (bordspel Clean Up!) 
* Zewaka; de grote sleepnetactie. Met een sleepnet naast je boot afval verzamelen, 

hiermee help je de natuur. De Ecovlet komt naar het Veerse Meer. Een nieuw type 
lelievlet van gerecycled plastic. Misschien dat deze boot in de toekomst de stalen vlet 
kan vervangen. Voor het onderhoud van deze boot heb je geen verf nodig, dus dat is 
beter voor het milieu. Als je mee wilt varen, schrijf je in en kom varen en kennis ma-
ken. 
Winactie: Van de Gruiter geeft een grootzeil weg. Stuur een duurzaamheidsplan in en 
dan krijg je misschien het zeil cadeau.  
Er staat tijdens het Zewaka een infostand bij het Hopman Vernielhuis. Kom informatie 
halen over duurzaamheid, natuur en milieu. Ook voor landgroepen. 

Twee nieuwe spellen: bordspel Clean Up en het Rode Haringspel, kaartspel om je 
weerbaar te maken tegen misinformatie. Deze spellen worden getest bij scoutinggroe-
pen en scholen. De financiering komt vanuit SN.  
Annelieke Blom is aan het kijken of zij lid wil worden van het team.  
Mocht je als groep op een leuke manier iets met het milieu willen doen, dan kan je dit 
team uitnodigen. Jim helpt de groepen desgewenst bij het uitvoeren van de activiteiten  
(info@scouts4science.nl). We kunnen ook aansluiten bij regio-activiteiten. 
Admiraliteit 
André: heeft één vacature: die van admiraal. De admiraliteit is druk bezig met trainin-
gen geven, bijv. hoe geef je instructie voor het varen (roeien en zeilen). 
Eind april examenavond gehad. Zewaka is met Pinksteren en in juni is er weer een 
examendag. Op 1 juli zijn de zeilwedstrijden. 

 
7.  Landelijke Raad 

Lennard geeft een korte presentatie van wat er besproken gaat worden op de landelijke 
raad. Deze is toegevoegd als bijlage. 
Voor vragen en opmerkingen: lennard.loomans@scoutingzeeland.nl  
 

8. Herverkiezing penningmeester van het regiobestuur Paul van der Meer  
Dit agendapunt wordt later behandeld i.v.m. agendapunt 9. 
 

9. Wijziging m.b.t. regio’s en admiraliteiten. 
Melle v.d. Heijden is online aanwezig. Hij zit in het projectteam als vrijwilliger en in aange-
schoven om vragen te beantwoorden. 
Er wordt eerst een filmpje getoond https://www.youtube.com/watch?v=h7UxnI5MDF8. 

Een van de zaken die moeten veranderen is dat de regio’s en interregionale admiraliteiten 
verenigingen moeten worden i.v.m. de aansprakelijkheid. Groepen vormen dan de leden van 
die verenigingen. De regio’s en sommige admiraliteiten zijn nu stichtingen, maar gedragen 
zich meer als verenigingen. Als er nu iets gebeurt tijdens een activiteit van de regio of de ad-
miraliteit is het onduidelijk wie er aansprakelijk is. Door van de stichtingen verenigingen te 
maken zijn vrijwilligers beter beschermd als er iets misgaat. Over dit voorstel is geen discus-
sie. 

 Een andere belangrijke voorgenomen verandering betreft het volgende. De admiraliteiten 
vallen nu in principe onder regio’s, maar over wat dat precies inhoudt zijn nooit concrete af-
spraken gemaakt. Het eerdergenoemde projectteam heeft voorstellen gedaan om hier hel-
derheid in te geven. Daarvoor is ook diverse keren gesproken met klankbordgroepen. 
In het voorstel van het projectteam zijn er 3 vormen mogelijk: 
1. Regio zonder watergroepen. Zo’n regio heeft geen admiraliteit. 
2. De regio en de admiraliteit bestrijken hetzelfde gebied (Dit is de situatie bij ons in regio 

Zeeland/Admiraliteit Zeeuwse Stromen). Hier zou de admiraliteit een regionale 
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admiraliteit moeten gaan worden die valt onder de verantwoordelijkheid van het bestuur 
van de regio. 

3. De grenzen zijn niet 1 op 1, groepen uit verschillende regio’s vormen een admiraliteit. Dit 
zou dan een interregionale admiraliteit moeten gaan worden. 

Wat zouden deze veranderingen gaan betekenen voor onze regio en onze admiraliteit? 
Als de landelijke raad instemt met de voorstellen die nu gedaan zijn door het projectteam 
zijn dit de belangrijkste veranderingen: 
- Je scoutinggroep wordt lid van de regiovereniging. 
- Onze admiraliteit wordt een regioteam, net als het trainingsteam en het team spel en 

programma, dat onder de verantwoordelijkheid van het regiobestuur valt. 
- De voorzitter van de admiraliteit (Admiraal) wordt lid van het regiobestuur. 
- De 3 stemmen die het waterwerk nu heeft in de LR komen te vervallen. Het waterwerk 

zal dan dus geen apart stemrecht meer hebben. De inspraak in de LR dat gaat dan uit-
sluitend nog via de afgevaardigde van de regio. 

Er is een flinke discussie gaande tussen onze regio en admiraliteit enerzijds en het project-
team en het landelijk bestuur anderzijds. Onze regio en admiraliteit hebben flink tegen dit 
voorstel geprotesteerd, omdat we niet willen dat de autonomie van de admiraliteit kleiner 
wordt. Het inperken van die autonomie is niet nodig en leidt tot frustratie en demotivatie bij 
de admiraliteit. In juni wordt dit voorstel voorgelegd aan de Landelijke Raad. Helaas is de 
kans groot dat de LR met het voorstel instemt. 
Onze regio en admiraliteit hebben er ook voor gepleit om onze admiraliteit de rechten en 
plichten van een interregionale admiraliteit te geven. Daardoor zou de autonomie behouden 
blijven. Het projectteam stond hiervoor open, maar het landelijk bestuur heeft dit verzoek 
afgewezen. 
Melle adviseert ons te rade te gaan bij juridische zaken van Scouting Nederland om te zien 
of er nog opties zijn die passen in de gewenste structuur maar die autonomie van de admi-
raliteit niet of minder inperken. Daarna kunnen we die eventuele opties voorleggen aan het 
Landelijk Bestuur. Er zijn volgens Melle nog meer regio’s met dezelfde bezwaren als wij. 
Melle wil wel uitzoeken welke regio’s dat zijn. We kunnen ook zelf op de website van dit 
project kijken naar de verslagen van de klankbordgroepen om te zien welke reacties regio’s 
hebben geplaatst om medestanders te vinden. 
Sanne: RA13 (Limburg/Noord Brabant) heeft dezelfde problemen. Er wordt geschoven met 
groepen om daar e.e.a. te proberen te regelen. 
Scouting Nederland bepaalt echter welke groep in welke regio zit. 
 
Herverkiezing penningmeester van het regiobestuur Paul van der Meer  
De stembriefjes worden uitgedeeld en iedere groep kan stemmen op de (her)verkiezing van 
Paul van der Meer. Later volgt de uitslag. 

  
10. Borgstelling 

Wanneer we via Scouting Nederland een verzekering afsluiten voor materialen betalen we 
daar een flinke premie voor, wat wij zonde van het geld vinden. Bovendien is er dan heel 
veel schade niet gedekt. Dit heeft ons aan het denken gezet en tot een oplossing gebracht. 
Het voorstel is als bijlage meegestuurd met de stukken van de regioraad. 
Er wordt gestemd over deze borgstelling. 
De uitslag: 13 stemmen voor, 7 groepen onthouden zich van stemmen. 

  Het voorstel is bij deze aangenomen. 
 
11. Veranderingen Scouting Academy 

Erwin is coördinator van het TDB (Team Deskundigheidsbevordering/trainingsteam) en 
daardoor betrokken bij de ontwikkeling van Scouting Academy 2.0.  
De competenties in de huidige modules worden herverdeeld in nieuwe hoofdstukken om 
meer logica aan te brengen in de kwalificatiekaarten. Er is een pilot geweest bij groepen en 
die zijn er erg tevreden over. Voor de trainers is het lastiger geworden omdat de 



competenties niet meer gegroepeerd zijn naar onderwerp. De kwalificatiekaart S.A. 2.0. is 
beschikbaar op de website van SN. 
Praktijkbegeleiders krijgen een belangrijkere rol in het kwalificeren. Praktijkbegeleiders kun-
nen bij S.A. 2.0. namelijk zelf de eindkwalificatie toekennen voor leidinggevende, teamlei-
der en de kampkwalificatie, zonder dat daar een praktijkcoach voor nodig is. De praktijkbe-
geleiders moeten daarvoor wel gekwalificeerd zijn. Hiermee wordt het tekort aan praktijk-
coaches in het land ondervangen. Voor het kwalificeren van praktijkbegeleiders en groeps-
begeleiders is nog wel een praktijkcoach nodig. 
Per 2024 stopt Scouting Academy 1.0. Alle kwalificaties in SOL gaan 1 op 1 worden over-
gezet. Ook de modules van degene die halverwege het traject in SA 1.0 zijn worden over-
gezet naar S.A. 2.0. Het TDB is bezig met de ontwikkelingen van de nieuwe trainingen. In 
november is de laatste moduletraining S.A.1.0. In april was vooral leerroute 1 vol, voor leer-
route 2 waren net genoeg aanmeldingen. Het is nog niet zeker of de introductieavond blijft 
bestaan in de nieuwe opzet. Voor verdere informatie kan je de nieuwsbrieven van de regio 
volgen. 
Mark Rosel gaat eind 2023 stoppen als praktijkcoach.  
Het is nu belangrijk dat je je als praktijkcoach laat kwalificeren, dit kan je laten doen m.b.v. 
een praktijkcoach. De praktijkcoaches komen in juni bij elkaar om te bespreken welke dien-
sten ze gaan/blijven bieden vanaf 2024. Als jouw groep straks geen praktijkcoach meer 
heeft, of er zelf voor kiest om leidinggevenden zelf te kwalificeren kan het handig zijn om 
twee gekwalificeerde praktijkbegeleiders binnen je groep te hebben, of om samen te wer-
ken met een andere groep. De ene praktijkbegeleider kan dan de leden begeleiden tot het 
kwalificatiegesprek en de andere praktijkbegeleider doet de eindkwalificatie. 
Erwin weet niet of de oude modules online beschikbaar blijven. 

 
Uitslag (her)verkiezing Paul van der Meer als penningmeester van Scouting Regio 
Zeeland. 
De stemmen zijn geteld en worden medegedeeld  
Digitale stemmen: 5 stemmen voor 
Fysieke stemmen: 15 stemmen voor 
Daarmee is Paul herkozen als penningmeester voor de regio. Gefeliciteerd met het in jou 
gestelde vertrouwen Paul! 

 
12. Sluiting om 22.20 uur. 
 

Mark sluit de vergadering en bedankt iedereen voor zijn/haar aanwezigheid en inbreng.  
 
 

 


